
500 dies fent Comu 
Debat participatiu - 3/12/2016 

PRESENTACid 
Introduccio al temari i objectius de I 'acte: 
• Oinamica de I'assemblea. 
• Implicar als ass istents en proposar i debatre propostes. 

500 b l E S , EL BALANC: 
l.Informacio-resum dels Srups de Treball 

l . l . S A L U T I DRETS S O C I A L S 
CONSELL M U N I C I P A L DE S A L U T -Toni Llovet-
-Posada en marxa del segon CAP. Es f a seguiment de les informacions que apareixen. 
No hi ha informacio oficial . No s'ha comptat ni amb el personal ni amb la ciutadania 
alhora de repart i r I 'act ivitat entre els dos CAPs de la vila. A 8 de novembre, al Consell 
Municipal de Salut , la regidora va dir que no sabia res d'una imminent posada en marxa. 
El 20 de novembre ha entrat en funcionament. 
Hi ha hagut canvi de metges, assignacio de metges di ferents per a membres d'una 
mateixa famil ia, e tc , Hi ha descontent general. 
Publiquem un art ic le a la premsa local aquesta setmana. 
S 'ha convocat Consell Municipal de Salut extraordinari pel 14 de desembre, amb 
presencia de responsables del S C S . 
-Hospital Comarcal de I'Alt Penedes. Dins del seguiment que anem fent sobre la 
possible creacio d'un unic Consorci Hospitalari Alt Penedes-Garraf , hem mantingut 
reunio amb el gerent del CSfK?-CSG. No ens ha dit res de nou. 
Si els pressupostos de la Seneral i tat no destinen mes recursos, no es pot avangar en 
les ll istes d'espera. 

CONSELL M U N I C I P A L DE LA G E N T GRAN -Josep Sola-. 
-Atencio a la Sent Gran I Centres de Dia. 
Hem recopilat totes les dades possibles, procedents de Serveis Socials i del CSSV . 
Aquestes dades, treballades, ens han de conduir, mitjangant ar t i c les , rodes de premsa, 
e tc , a la reivindicacio de mes places publiques i a la reivindicacio de I 'edifici de 1'antic 
Hospital com a inf raestructura per a donar aquest tipus de serve i , continuant la 
tradicio de I 'edifici de mes de 600 anys d'hospitalitat. 
J a hem publicat el primer art ic le al 3d8 , com a replica a un reportatge aparegut I ' l l 
de novembre explicant, en paraules de I'alcalde, de la gerent i de la directora 
assistencial I'evolucio i el magnific estat actual del Centre Sociosanitari Ricard 
Fortuny. Aquest reportatge no diu mentides, pero si mitges ver i ta t s , i es queda al 
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t inter les mancances que hi ha actualment i qualsevol cosa que s'assembli a una 
reivindicacio dirigida als Departaments de Salut i Benestar Social . 
En el nostre art ic le hem intentat objectivar i f e r visibles aquestes mancances, o dit 
d'una a l t ra manera, la cara no tan amable del centre , que hauria de ser objecte de les 
reivindicacions abans esmentades. 
En un posterior art ic le objectivarem la manca de places publiques de Residencia 
assist ida i Centre de dia i ho relacionarem amb la nostra reivindicacio sobre I'antic 
Hospital. 
-En preparacio Cicle de xerrades al Casal de la Gent Gran, sobre 
Equipaments/necessitats, Salut i Vida Digna, Eutanasia. 

CONSELL D ' I G U A L T A T -Meritxel l Tarda f ins la data. A partir d'ara Marta Avila-. 
-Mocio LGTBI i politiques actives LGTBI . 
Mocio presentada i aprovada per unanimitat. 
-Seguiment espai Associacio Violeta. 
Pendent de resoldre questions/traves burocratiques. 

CONSELL M U N I C I P A L DE DRETS SOCIALS -Veronica Cenjor-. 
-Audltoria Social/Observatori dels Drets Socials. Encara pendents. Es van 
demanant... 
-Varem portar un representant de la PAH a un Pie per explicar la sentencia judicial 
sobre el propietari d'un pis hipotecat. 

C O M I S S i d DE S O L I D A R I T A T I COOPERACIO -Raquel Rivas-. 
-Atencio als refugiats. S 'ha demanat una partida especif ica en els Pressupostos 
2017. 
-Suport a les dones magrebines pel problema de la seva act iv itat a la Mesquita. 

CONSELL M U N I C I P A L DE C O N V I V E N C I A -Jean-Pierre Palacio-. 

CONSORCI S O C I O - S A N I T A R I DE V I LAFRANCA -R ICARD F. -Montse Romagosa-. 
-Modificacio rang del Ricard Fortuny -CSSV-. La qiiestio de I'adscripcio a 
I'Ajuntament esta parada. In forme negatiu de I ' lnterventor . S 'estan buscant 
alternatives, alguna de les quals passa per I'adscripcio a una entitat privada, tipus 
Fundacio Hospital Veil o Fundacio Amelia Soler. 
Es possible que hi hagi a l t res fac tors -que no es diuen- que determinen aquesta 
parada. 

1 . 2 . T E R R I T O R I I URBANISME 
U R B A N I S M E 
-Mocio sobre creacio d'una Comissio participative sobre Territori i Urbanisme. 
Rebut jada. 
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-AAOCIO sobre el Pla integral del Bar r i del MolT d 'En Rovira que integraria el Pla de 
millora urbana del CI Comer?, amb el conjunt del barr i del Moli d'en Rovira i de la 
ca r re te ra de Vilanova. Rebut jada. 
-Hem manifestat per activa i per passiva que no estem d'acord amb el model que 
s 'es ta seguint amb la urbanitzacio de la Llosa de la V ia . Volem obrir un nou 
periode de participacio. Hem explicat el nostre model. 
Sobre tots aquests temes, tenim posicions enf rontades, pero creen debat municipal. 
S'ha elaborat una proposta alternat ive d'inversions a la Vila: un Pla de Ciutat. 

M E D I A M B I E N T -Xavi Penaf iel-
- Mocio sobre la signatura d'un conveni amb SOM ENERS IA , per tal d'avangar amb 
un model alternatiu en els subministraments e lect r ics , apostant per les energies 
renovables, lluitar contra la pobresa energetica i col.laborar amab SOM E N E R G I A 
amb projectes municipals d'energies renovables i formacio. Aprovada. 
-Mocio Animal ista, que apart de la tinenga responsable d'animals de companyia, 
incorporava la prohibicio de la utilitzacio d'herbicides altament nocius. Aprovada. 
-Mocio de suport a la Gestio racional del t rasvassament de la Conca del 
Llobregat. Aprovada. 

H A B I T A T G E -Xavier Cadafalch-
S 'es ta fent seguiment i s 'es ta demanant informacio sobre Pare d'habitatge, les 
subvencions i I'adjudicacio d'habitatge social . Reclamem mes inversio en atencio i 
subvencions. 
S 'es ta pressionant perque I'Ajuntament s'impliqui amb la gestio de les entitats 
f inanceres. 

M O B I L I T A T / T R A N S P O R T - M a r t a Avila f ins ara ; a partir d'ara Toni Peiiafiel-
-S'estan preparant propostes sobre Recorreguts civics I segurs . 
-S 'es ta intentant aconseguir informacio sobre: 
-Sols urbanitzables disponibles. 
-Manca habitatge de lloguer. 
-Habitatge nou. Hi torna a haver moviment especulatiu important. S ' e s ta construint, 
malgrat que hi ha molt d'habitatge buit. 

PLA DE BARR I DE L 'ESP IRALL -Anna Pujado-
No s'ha convocat cap reunio. 

S'han f e t reunions amb les AAVV. 

P R O J E C T E S .-
U R B A N I S M E : 
-Revisio POUM. Necessitem dades per poder posar en cris i el model actual. 
-Tenim pendent de f e r una Jornada sobre la Llosa de la V ia . Volem vincular-la a 
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equipaments que fan fa l ta en aquests moments a la vila (Biblioteca, Centre Civic La 
Girada-Poble Nou,...). 
- S ' e s t a invcntariant I ' es ta t de manteniment dels vials de la v i la . Caldria 
descentral itzar i f e r debat participatiu per barr is per determinar la prioritat en la 
inversio en el manteniment, conservacio i renovacio urbana. 

De cara al FUTUR: 
-Davant la reactivacio de I 'activitat urbanistica, volem plantejar una revisio del 
POUM. 
Volem re\/\sar com tenim el centre urba, prioritzant la rehabilitacio i el reciclatge 
urba. 
Volem posar en valor tot alio que j a tenim. Reconsiderar la mobilitat urbana, 

rhabitatge public, la relacio amb els sols no urbanitzables, etc . No cal urbanitzar de 
nou si disposem de recursos urbanitzats suf icients. 

1.3 .SERVEI A L E S PERSONES: E D U C A a O , CULTURA I E 5 P 0 R T S . 

Aquest Grup de Treball engloba els segiients Consells: 
CONSELL M U N I C I P A L ESCOLAk -Magda Salvado-
I N S T T T U T MUNIC IPAL D'EDUCACIO -Roderic Villalba-
PATRONAT DEL V I N S E U M -Jord i Romeu-
F E S T A M A J O R - Jord i Castellvi-
CONSELL DE L E S A R T S E S C E N I Q U E S -Anna Tomas-
CONSELL M U N I C I P A L D'ESPORTS -Didac Salvado-
-Es va f e r una reunio amb les ent i tats esportives de la vila pel tema de les subvencions 
a I'esport base. 
-S'ha f e t una proposta de millora de les subvencions a I'Esport base. 
SERCOM -Jaume Girona-

El grup d'Educacio ha estat el mes actiu. Les seves actuacions han estat ; • ' 
-Mocio Animalista. 
-Defensa de la tar i f icac io social . 
-Tema E S C A V I / I N C A V I . 
-Mocio sobre les biblioteques. 
-Seguiment de les subvencions a ent i tats esport ives . 
-Mocio sobre Patis Ober t s . 
-Proposta Mocio sobre Camins Escolars . 
- S ' h a treballat molt i s 'esta treballant molt sobre I 'equitat dins el s istcma educatiu. 
Al primer Pie es va demanar dades sobre escolaritzacio a Vilaf ranca. Han arr ibat f a 2 
setmanes... 
El Programa d'Ajuts a I 'escolaritzacio de I 'Ajuntament de Vi laf ranca es una foto 
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de si hi ha rise 0 no de segregacio a la Vila. 
Aquests ajuts son per despeses escolars ordinaries; no es tema de Serveis Socials. 
L'evolucio d'aquests a juts economics en els dar rers 5 anys, en I'escolaritzacio 
obligatoria -P3 a 4ar t E S O - ha estat la segijent; 

2010-2011: a juts a I'11% de la poblacio escolar. 
2016-2017: ajuts al 25% de la poblacio escolar. 

La crisi economica ha portat a una correccio del programa, per donar mes opcions. 
Aquest Programa f ixa uns barems I requereix documentacio. 
Aquests ajuts van del 50 al 90%. 
Les escoles estan marcades per uns topalls. 

Amb la informacio rebuda , la foto es la segijent: 
-Escola Publico: 

a. En alguna escola, el 39% dels nens reben ajuts . Falta saber quants reben el 
50% i quants el 90%. 
b. La segregacio urbanistica es re f lecteix en la segregacio escolar. 

-Escola Concertada: 
-Aconsegueix rebre molt pocs nens amb «necess i tats» . 

P3 i l e r d ' ESO son moments clau en I'ensenyament d'un Infant. A Vilaf ranca no hi ha 
it ineraris : que vol dir que I'assignacio d ' Ins t i tu t ve condicionada per I'escola de 
Primaria. 

Perque Vilafranca es ZONA U N I C A , no hi ha fac i l i tat per enfrar a I'escola mes 
propera, pel sol f e t de ser de Vilafranca puntua igual a totes les escoles. 
L 'AVANTATGE es la l l ibertat d'escollir centre. 
L ' I N C O N V E N I E N T es que a la practica s'acaba produint segregacio per urbanisme. 
Les politiques municipals no han acompanyat el tema de la zona unica: 

-no hi ha it ineraris escolars clars . 
-els barr is no estan connectats. 

L 'ofer ta a Vilafranca ve determinada per les T A U L E S D ' E S C O L A R I T Z A C I O . 
Com que l 'oferta es mes gran que la demanda, segurament s'hauria d'ajustar. 
Com que hi ha escoles que la gent hi va menys, es d'aquestes escoles que s'acaba 
tancant una aula. Aixo comporta mes problemes a escoles que j a en tenen d'altres. . . 

La deteccio de necessitats aqui no s'ha f e t be. S 'ha f e t a la baixa. 
Cada centre ha d'acollir 2 alumnes amb necessitats -hi ha d'haver 2 places de reserwa 
per centre-. A la practica no es f a . Hi ha escoles que han trobat la manera d'esquivar 
aquest tema... 

A Vilafranca hi ha O F I C I N A M U N I C I P A L D ' E S C O L A R I T Z A C I O (Conveni 
Departament d'Ensenyament i Ajuntament), i la C O M I S S I O DE G A R A N T I E S que 
gestiona, distr ibueix i supervisa el proces d'assignacio de centre (I'Ajuntament nomes 
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hi te un representant) . 

El Consell Municipal Escolar, I'espai municipal de debat d'aquests temes -entre 
d'altres- es com una paret. No es pot debatre res . Potser hauriem de pensar 
I 'estrategia a seguir davant 1'hermetisme/opacitat dels responsables 
d'Educacio/Ensenyament de la vila. 
Quant a la ZONA U N I C A , hem de construir/def inir la nostra estrategia. 

1 . 4 . D E S E N V O L U P A M E N T LOCAL 

-Hi ha una proposta d'introduccio de moneda social . 
Si s 'accepta, podriem preparar una mocio. La CUP i ERC hi donarien suport. 
S 'ut i l i tza per a credits personals i credits a empreses. 
Serve ix per a impulsar el desenvolupament. I per pal.liar els casos de pobresa 
extrema. 

CONSELL M U N I C I P A L DE T U R I S M E / M E R C A T S I F I R E S -Merce Grau-
A I G U E S DE V I LAFRANCA -Marc Marrugat-

-Temes trebal lats en aquest grup: 
-Mercats i F i r e s . 
-Conferencia sobre Economia del Comu -s 'esta gestionant-. 
-Tur isme. Ens estem qiiestionant el model de la vila. 
-Tema Aigues. 

2.Informacio-resum del Grup Municipal. 

-Pressupostos I Ordenances. 
-S 'ha demanat un Pie extraordinari per tractar-ho tot junt . No s'ha aconseguit. 
S 'ha aconseguit que passin la informacio abans. 
-S'han f e t propostes concretes sobre Pressupostos: 

-Pressupostos participatius. 
-Propostes d'inversions en la Llosa, Antic Hospital, Centre Civic Espiral l , 
Biblioteca. Emmarcades en el Pla de Ciutat, que el govern municipal no te . 
-Partida especif ica per tapar « fora ts» en temes socials. 
- Intentar que les mocions que s'aprovin tinguin la seva partida. 
-No augmentar impostos pero si fer-ne una distribucio di ferent . 

No han estat acceptades. 
En els Pressupostos hauriem de re f lectir tot alio que hem estat parlant durant I'any. 
-Quant a Ordenances, s'han f e t 25 esmenes. No creiem que s'acceptin. 
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-Mocions. 
En temes que afecten a I'Ajuntament n'hem presentat 17 (VeC 17, PP -. ERC 9, CUP 8, 
P S C l , C i U 2) : 
-Urbanisme 2 (2 No) 
-Gestio Energia i Cultura de I'aigua 2 (2 S i ) 
- L G T B I 2 (1 No i 1 S I ) 
-Memoria Historica 2 (1 No i 1 S I ) 
-Educacio 1 (S i ) (Patis Ober ts ) 
-Benestar Social 1 (S i ) (proposta Auditoria Social i Observatori Social) . 
-Cultura 1 (S I ) (Pla de lectura, augment de I'espai de biblioteca). 
-Mobilitat 1 (S i ) . (Estudi economic de I'impacte del mal funcionament de la R E N F E ) , -
Habitatge 1 (S i ) (Credits t i tu lar i tzats ) 
-Medi Ambient 1 ( S I ) , 
-Cura Animals 1 ( S i ) , 
-Finances i Hisenda 1 (S i ) (Problematica Of icina Liquidadora). 
I dues sobre temes Internacionals: T T I P i Refugiats. (1 No i 1 S i ) 
La dinamica que hem observat quant a les mocions es que, si el govern les pot encabir 
en el seu full de ruta , t i ren endavant -de vegades se les fan seves-; si no encaixen, les 
tomben. 

-Preguntes. 
-S'han f e t 80 preguntes al Pie. 
-S'han f e t diverses preguntes per escr i t (2 per setmana). 

-Enquesta sobre la dinamica dels Consells municipals i Consorcis. 

-S 'ha passat als 20 representants. S'han rebut 11 respostes. 
-El Consell s 'ha reunit: majoria 3-4 vegades. 
-Antelacio de la Convocatoria: majoria mes de 15 dies. 
-Antelacio tramesa documentacio: 54% al mateix moment. 
-Tramesa Acta reunio: 7 2 % mes de 15 dies. 
-Resposta preguntes i tramesa documentacio addicional: 54% la setmana 
segijent. 
-Si les aportacions son tingudes en compte: poc o gens. 

S 'ha de continuar insistint. Caldria valorar si aquestes conclusions es passen a I'equip 
de govern; hi ha coses positives i coses negatives. 

-S ' han f e t esmenes als Pressupostos de la Genera l l tat , a t roves de CSQP. 

3. Intervencions: valoracions i preguntes. 

-Penjar les mocions a la web. V I S I B I L I T Z A C I O de la nostra tasca . 
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-Fer una ronda de visites als bar r i s , a meitat de legislatura, per recollir demandes i 
propostes. 
- Ins is t i r en I'Enquesta sobre els Consells. Cal que els representants responguin T O T S . 
-Ser insistents. Les millores son f ru i t de la nostra insistencia. 
-Quant a la relacio amb els a l t res grups municipals, cal dir que en molts Plens s'acaba 
coincidint amb ERC i CUP. 
Darrerament les relacions amb la CUP s'han enrar it ; la CUP s'ha desmarcat una mica. 
Amb ERC la relacio es bona, malgrat que s'han f e t seus alguns temes que nosaltres 
hem comengat. 

ARA, EL FUTUR 
Treball en Grups d'Idees 
Debat plenari-conclusions 

GRUP 1. 
-Necessaria I 'obertura gcneracional. Hem de trobar la manera de cre ixer . 
-Hem de pensar/dissenyar/seguir una estrategia comunicativa que faci visible la 

nostra feina, que es molta. 
Cal tenir-ho tot penjat a la web. 
El Butl lct i es una a l t ra eina de visibilitzacio. 
-Som molt bons fent analisis i detectant mancances. Pero tenim lentitud en el retorn. 
Ens cal mes agi l i tat , ser mes resolutius. 
-Ens cal mes discurs en temes de Cultura . 
-Ens cal pensar com enfoquem alguns temes t rac ta ts a Consells Municipals. Per ex , 
I'Escola d'Enoturisme, I ' lns t i tut municipal de Formacio. Hem d'estudiar el pressupost 
i veure, per comen^ar, a quantes persones arr iba. 
-Tema Fotos a les nostres Assemblees. J a n'hem parlat diverses vegades, prenem 
acords i despres no els seguim. 
Hi ha companys/es que no se senten comodes fent-se visibles a troves d'aquestes 
fotos , j a sigui per temes personals com per temes laborals. 
A banda d'aquest f e t , hi ha el tema del missatge que volem donar com a VeC. No es 
noticia -amb fotos o sense- que cada mes fem una assemblea interna.. La noticia esta 
en els actes que organitzem o en els quals col.laborem/participem, i amb fotos i a l tres 
eines comunicatives ens f a visibles com a grup. 
-Anem millorant en I'organitzacio, fent les assemblees mes operatives, creani els 
grups de trebal l . Encara tenim mancances. Cada vegado som menys i estem saturats . 
Ens cal , apart de mes gent, ajuda professional. Ho estem posant en practica amb la 
web, que s'ha demanat a professionals -fer-lo i mantenir-la-. 
Amb I'apartat de Comunicacio potser ens haurem de plantejar el mateix, buscar ajuda 
professional. 
-En I'apartat de Comunicacio tenim problema generacional i professional. 
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Mirant el Futur: 
-La nova Web. El Butl leti . 
-Ronda de reunions amb les AAVV a meitat de legislatura, per recollir 
propostes/demandes. 
-Uns quants temes de Medi Ambient: 

-Residus. Som un municipi amb deficiencies en recollida selectiva. 
-Qualitat de I "aire. Buscar dades. 
-Horts . Veure que es f a . Que es pot millorar. 

-CAP nou. 
-Biblioteca/Centre Civic a la Llosa. 
-Tema de Joventut i Lleure a 1'Espirall. Tenim discurs. Nomes ens cal treballar-ho. 
-Confluencia amb d'a l t res grups. 

GRUP 2. 
-Hem de millorar el seguiment dels temes que obrim. Amb cada alegacio, definir un 
responsable/un grup de trebal l . 
-La feina institucional la tenim ben coberta. La feina/presencia al carver, la tenim 
f luixa. 
-Necessitem una persona que fac i seguiment de les Juntes de Govern local. Ens cal 
una persona que pugui dedicar-hi un parell d'hores a la setmana. 
Mirant el Futur: 
-Comen^ant pel barr i del Moli d'En Rovira, f e r assemblea a cada barn. Activar 
militants/simpatitzants. Dissenyar programa d'actuacio. 
-Consells, Consorcis, etc , : promoure reforma ROM. 
-Temes prioritaris : 

- Gent Gran, Hospital Veil , manca de places. Campanya al carrer. 
-Tema CAP. Parlor amb els professionals. 
-Biblioteca. 
-Centre Civic Espiral l . 
-Pla de mobilitat: interna de la vila i amb la comarca i les ciutats ; camins 
escolars. 

-Treballar el tema de la NO segregacio. 
-Continuar lluitant per la tar i f icacio social. 
-Pla de Mobilitat. J a hem comengat amb els Camins Escolars . Tema transversal , 
ideologic. 
-Necessari f e r un debat sobre U R B A N I S M E . 
-Pensar en noves formes de desenvolupament local: 

-Banc de temps. 
-Moneda social. Discutible la uti l i tat en s i mateixa. Pero ajuda a desvincular-se 
de les ent itats bancaries. 
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PROPERA R E U N i d C O O R D I N A C i d C O N J U N T A AMB E Q U I P A J U N T A M E N T , PER 
P R I O R I T Z A R E N E L S PROPERS 6 M E S O S T O T E S L E S I D E E S Q U E HAN S O R T I T 
DEL D E B A T P A R T I C I P A T I U . 

Vi lafranca, 3 de desembre de 2016 
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